
Записник са 5. седнице Управног одбора ДДШС,
одржане у Великој Плани, 17.12.2023. године са почетком у 17 часова

Седници присуствују: Дејан Недић, Милибор Саковић, Иван Ружичић, Јелена Спасојевић, Оливера
Корошец, Александар Стевановић и Роберт Џунић.
Одсутни (оправдано): Весна Чолић и Горан Стевановић
Присутни по позиву: Владан Ницовић и Милан Кецман. Позвана је и Милица Павловић која није
дошла али је оправдала одсуство.

Дневни ред:
1. Усвајање записника са седнице одржане 23. 8. 2023
2. Извештај са GA ESHA-e из Дубровника од 25. 10. 2023
3. Извештај о посети Требињу од 24. до 27. 10. 2023
4. Извештај са XI стручног скупа одржаног на Тари од 5. до 7. 11. 2023. године
5. Акциони план рада за 2024. годину
6. Финансијски план за 2024. годину
7. Извештај са састанка Радне групе за основно и средње образовање и васпитање
8. Извештај са седница НПС
9. Извештај са састанка у САНУ
10. Извештај са састанка са Повереником за информације од јавног значаја
11. Извештај са седница Савета за средње стручно образовање
12. Текућа питања

Седницом председава Иван Ружичић који је отворио седницу и поздравио све присутне.
Присутни чланови су путем мејла упознати са дневним редом и достављен им је материјал за
седницу.

1. Записник са претходне седнице, која је одржана 23.08.2023. године, усвојен је једногласно са 7
гласова за.
Записник је објављен на сајту ДДШС.

2. Известилац по овој тачки дневног реда је председник Скупштине Дејан Недић који је био
делегиран да представља ДДШС.
Недић информише УО да је у периоду од 24. до 27. октобра 2023. године, у Дубровнику, одржана
Европска конференција директора школа (ESHA), на којој је било присутно око 350 директора
школа из 21 државе Европе. Поред предавања које је организовао домаћин скупа, одржана је и
редовна годишња Скупштина ESHA-e.
Најзанимљивије предавање било је у вези са посткоронарним периодом рада школа и
чињеницом колико је корона оставила последице на рад школа.
Следећа конференција заказана је за новембар 2024. године, а одржаће се у Словенији.
Овом приликом, наће друштво је добило позив да увелича обележавање двадесетогодишњице
постојања Удружења директора школа Р. Хрватске, које ће се реализовати од 11. до 13. марта
2024. године у Задру.
Конференцију је посетила и делегација директора чланова ДДШС, која је имала активности у
Требињу.

3. Милибор Саковић је поднео извештај о посети чланова Управног одбора Требињу – градској
управи и школама у окружењу.
У периоду од 24. до 27.10.2023 године, чланови ДДШС били су гости града Требиња и
Дубровника. Делегацију су чинили: Милибор Саковић, Роберт Џунић, Милан Кецман, Горан
Стевановић, Весна Ћировић, Оливера Корошец и Радица Каровић.



Посета Дубровнику је уприличена у среду 25.10.2023 године. Делегација се сусрела са представницима
директора из Словеније и Хрватске са којима већ годинама имамо добру сарадњу и пријатељске односе,
као и са организаторима из ESHA конференције.
У четвртак, 26.10.2023. године одржан је састанак са челницима града Требиња. Испред
градоначелника Мирка Ћурића примила нас је начелница за културу и образовање Слађана
Скочајић са својим сарадницама. На састанку нас је начелница поздравила и пожелела нам
добродошлицу. Упознала је делегацију ДДШС о систему образовања у Републици Српској,
говорила је о проблемима које носи образовање у данашњем времену пуном изазова.
Информисани смо од начелнице да у Требињу постоје три основне школе и три средње школе, у
Билећи постоје две основне школе и једна средња школа. Представила је све програме и
пројекте које град Требиње као локална заједница спроводи, а намењени су школској деци и
омладини. За сада немају проблема са наставним кадром, број ученика у одељењима је
максимум 24. Настава се спроводи у основним школама у девет разреда.
Након званичног представљања састанку су се придружили и директори основних и средњих
школа из Требиња и Билеће. Уследило је представљање, неки директори се препознају са разних
скупова. Изразили су жељу да сарађују са матицом Србијом. Испред присутних директора
обратио нам се председник актива директора Источне Херцеговине Милорад Надеждин и
истакао да су директори школа из регије изразили заинтересованост за учешће у активностима и
сарадњу са ДДШС. Имају идеју да се организују на нивоу директора, али за сада само средње
стручне школе су формирале удружење Директора средњих школа РС, истакао је члан УО
Небојша Бован. Понуђена им је помоћ у било ком облику организовања. Поједини директори су
изразили жељу да успоставе сарадњу са школама из Србије.
Милибор Саковић се испред делегације ДДШС захвалио на организованом састанку и пријему у
градској управи Града Требиња. Представио је рад Друштва и навео да ДДШС окупља преко 700
директора из целе Србије и да је Друштво члан Европског друштва директора (ЕSHА).
Сви чланови делегације су изразили жељу и заинтересованост за све видове сарадње са школама
из РС. Такође, истакнуто је да смо спремни да подржимо оснивање и рад друштва у Републици
Српској.
Делегација је посетила једну основну и једну средњу школу у Требињу.
Милан Кецман, члан делегације, поклонио је уџбенике чији је аутор, директорима економских
школа који су били на састанку.

4. Иван Ружичић је поднео Извештај са XI стручног скупа „Будућност школе, образовања и
васпитања“ у организацији Управног одбора Друштва директора школа Србије. Стручни скуп под
акредитационим бројем S10362023 реализован је од 5. до 7. XI 2023. године на Тари. Овај скуп је
окупио 120 директора вртића и школа, чланова „Друштва директора школа Србије” и 16
предавача и гостију. Управни одбор је уложио максималан напор да се окупе сви који су
судбински везани за просвету у Србији и да заједнички учинимо све да цео систем буде бољи,
ефикаснији и такав да буде основа развоја друштва на задовољство свих наставника, ученика и
њихових родитеља.
Радно представништво првог дана скупа чинили су Милибор Саковић, Горан Стевановић и
Оливера Корошец, док је модератор тог дана био Милибор Саковић.
Скуп је отворио Дејан Недић, председник Скупштине.
Првог дана скупа од 15.30 до 19.00, имали смо прилику да чујемо изузетна излагања
представника академске заједнице, односно Универзитета у Београду. Професор др Мирослав
Марић је посебно говорио о иницијативи 8 наставничких факултета са Београдског универзитета
и шта они могу допринети да се поново афирмише племенити позив наставника и учитеља.
Професор др Слободан Антонић је говорио о изазовима пред којима се јавно образовање данас
налази.
О проблемима из угла репрезентативних синдиката говорили су Добривоје Марјановић из Уније
синдиката просветних радника Србије, Срђан Словић из Уједињених гранских синдиката
„Независност” и Валентина Илић из Синдиката образовања Србије.



Другог дана скупа радно представништво чинили су Роберт Џунић, Иван Ружичић и Весна Чолић,
а модератор другог дана био је Роберт Џунић. Тог дана су најпре о смислу и значају образовања и
васпитања говорили часни јереј др Зоран Деврња и часни јереј Стеван Јовановић, изасланик
Његове Светости Патријарха српског Господина Порфирија, указујући на значај образовања и
васпитања и да образовни систем не може сам без подршке читавог друштва да испуни своје
основне циљеве. Покровитељи скупа Академија Филиповић, Tesla software d.o.o, Data Status и
Malex- City Copy представили су учесницима своје делатности и активности. У другом делу рада,
другог дана, 90 директора школа је посетило град Вишеград и ОШ „Вук Караџић” и СШ „Иво
Андрић” у том граду. То је била прилика да се са колегама размене искуства и упознају ове две
школе, али и знаменитости Вишеграда. Ова посета Вишеграду реализована је од 11.30 до 18.00
часова.
Други дан завршен је округлим столом који је трајао од 18.30 до 20.00 и чији је модератор и
координатор био Милибор Саковић. Том приликом су о свим кључним питањима образовно-
васпитног система разговарали представници Министарства просвете, репрезентативних
синдиката, Завода за унапређење образовања и васпитања, Српске православне цркве и Друштва
директора школа Србије. Било је присутно 18 учесника и посебно је наглашено да је потребно
извршити регулисање коефицијената јер је сад у систему таква ситуација да је плата између
радника са основном и средњом школом готово изједначена и такође плата директора
образовно-васпитних установа је таква да директори после додатих повећања за одељењско
старешинство и за звања неће имати највећу плату. Такође, посебно се говорило о потреби
смањења административних обавеза које имају наставници и школе и о начинима да се отклоне
аномалије система које су на штету запослених. Указано је да је недопустиво да се и даље
примењује уредба по којој запослени у просвети за време годишњих одмора примају просечну
плату из претходних 12 месеци и да и даље координатори есДневника немају никакве додатке на
плату.
Завршног дана рада, у уторак 7. новембра, имали смо прилику да чујемо излагања колега из
Министарста просвете. Радно представништво тог дана чинили су Дејан Недић, Иван Ружичић и
Александар Стевановић, а модератор је био Дејан Недић.
Државни секретар у Министарству просвете др Зоран Костић поздравио је скуп у име министарке
просвете др Славице Ђукић Дејановић и истакао одличну сарадњу Министарства просвете и
Друштва директора школа Србије. Помоћници министра просвете др Милан Пашић и Милош
Благојевић посебно су говорили о смислу нових измена Закона о основама система образовања и
васпитања које су ступиле на снагу 4. новембра ове године. Сва ова нова законска решења имају
за циљ јачање васпитне улоге школе и посебно је наглашено да ће од следеће године на упису у
прве разреде максималан број ученика у одељењу бити 28.
О раду просветне инспекције говорила је Јасмина Јовановић, помоћник министра просвете за
инспекцијски надзор, а о изменама стандарда квалитета рада установа и изменама Правилника
програма обуке за стицање лиценце директора образовно-васпитних установа говорила је
Јасмина Ђелић, начелница свих школских управа.

ЗАКЉУЧЦИ:
1. На овом стручном скупу комуникација између учесника је побољшана прављењем вибер

групе и сигурно с тим треба наставити.
2. Управни одбор убудуће треба да прави посебан део програма за директоре предшколских

установа, с обзиром на специфичности у њиховом раду и то треба имати у виду у
организацији наредног стручног скупа.

3. У општим закључцима скупа посебно је истакнуто да је сазрела свест о неопходности сарадње
и заједничког рада Министарства просвете, просветних синдиката, наставничких факултета,
Српске православне цркве и других верских заједница и Друштва директора школа Србије, на
враћању достојанства наставничкој професији и знању уопште.

4. Такође, посебно је наглашено да се Управни одбор Друштва директора школа Србије, мора у
наредном периоду ангажовати у одређеним активностима према Влади Републике Србије,



Министарству финансија и Министарству просвете да се образложено повећа додатак на
плату директора школа и вртића са садашњих 20 на 35%.

5. Задатак Управног одбора „Друштва директора школа Србије” и свих чланова Друштва је да се
у наредном периоду ови општи закључци конкретизују и реализују и у том смислу сматрамо
да је овај стручни скуп био веома користан за све учеснике и да је испунио своју сврху и да ће
бити добра основа за активности Друштва директора школа Србије у наредном периоду.

Чланови Управног одбора су са 7 гласова за усвојили извештај о реализацији и организацији XI
стручног скупа.

5. Чланови УО ДДШС размотрили су Акциони план рада за 2024. годину, који су добили путем мејла
уз позив за седницу.

Редни
број

ЗАДАЦИ АКТИВНОСТ НОСИОЦИ
АКТИВНОСТИ

ВРЕМЕ
РЕАЛИЗАЦИЈЕ

1 -Доношење плана рада
за 2024. годину

-Седница УО -Управни одбор 17. децембар
2023. године

2 -Редовне седнице
Управног одбора

-Одређивање
дневног реда, места
и датума одржавања
седнице

-Председник и
чланови
Управног одбора

фебруар, мај,
октобар,
децембар

3 -Унапређење
организације рада
ДДШС

-Седница УО и
састанци по
регионима

-Сви чланови и
чланови УО

током целе
године

4 -Припрема и
реализација XII стручног
скупа и регионалних
скупова и одржавање
редовне Скупштине

-Организација
скупова;
-Обавештавање
чланова ДДШС;
-Реализација скупа;

- Управни одбор
- Председник УО
и чланови УО
- сви чланови
ДДШС

- Централни скуп
(3-5. XI 2024)
- Регионални:
Београд____
Војводина____
Југоисточна
Србија____

5 -Сарадња са ESHA-ом и
удружењима из региона

-Састанци и стручни
скупови

-Сви чланови УО током целе
године

Додатни предлози:
- Предлог је да се један од наредних састанака УО ДДШС одржи у Лепосавућу,
- Посебно планирати састанке са релевантним институцијама,
- Радити додатно на промоцији рада ДДШС

Акциони план и додатни предлози једногасно усвојени (7 се изјаснило ЗА, 0 против, 0
уздржаних).

6. Чланови УО ДДШС размотрили су Финансијски  план рада за 2024. годину, који су добили путем
мејла уз позив за седницу.



1. ПРИХОД 2. РАСХОД
1.1. Пренос из  2023. године ......... 200.000
1.2. Приход од чланарине ............. 600.000
1.3. Уговори о спонзорству и остали
приходи........................................... 200.000

2.1. Књиговодствене услуге .................... 200.000
2.2. Чланарина ESHA……....................….......70.000
2.3. Платни промет и остале услуге.......... 60.000
2.4. Репрезентација.................................. 200.000
2.5. Службена путовања (превоз и

смештај)..................................................... 200.000
2.6. Канцеларијски и потрошни

материјал................................................... 100.000
2.7. Финансијска подршка раду

региона.......................................................170.000
Укупан приход: .............................1.000.000 Укупан расход ........................................ 1.000.000

Финансијски план је једногасно усвојен ( 7 се изјаснило ЗА, 0 против, 0 уздржаних).

7. Милибор Саковић је поднео извештај са састанка Радне групе за основно и средње образовање и
васпитање одржаног 30. 11. 2023. године у згради Владе. Именовани представници ДДШС у овој
радној групи су Роберт Џунић (директор ОШ „Краљ Петер Први“ из Ниша) и Милибор Саковић
(директор Прве економске школе из Београда).
Ово је први састанак коме присуствују представници ДДШС. На овом састанку није присуствовао
наш представник Џунић из разлога што је позив послат на погрешну мејл адресу.
На састанку су разматрана следећа питања:
- 7. круг запошљавања на неодређено време за слободна радна места од 50% до 100%.
Констатовано је да је радна група дала одобрење на основу приспеле документације и да ће
школе ускоро добити решења за расписивање конкурса.
- 7. круг запошљавања на неодређено време за слободна радна места од 30% до 50%.
Констатовано је да на том делу је потребна појачана контрола.
- Уредба о коефицијентима запослених.
- Колективни уговор измене и допуне.
- Администрација у есДневнику: оцене из владања, педагошка свеска, штампање матичних
листова, ...
- Дигитално архивирање.
- Образовање одраслих.
- Коефицијенти за запослене који су нестручно заступљени.
- Непокретање прекршајних пријава против родитеља од стране школа.
- Портал „Чувам те“ и његова злоупотреба.
- Појединачни случајеви проблема у школама.
- Додатни коефицијенти за координаторе есДневника.
- Новогодишња награда за запослене (први и последњи пут додељена 2015. године).

8. Владан Ницовић извештај НПС: 16 седница НПС током претходне године (14 онлајн, 2 уживо).
Током године на седницама НПС разматрали су се предлози планова и програма као и
правилника који су доношени током године. Неки од разматраних су:

- план и програм за 1. и 2. Циклус образовања,
- планови и програми за средње балетско образовање,
- транзиција предшколског у школско образовање,
- план и програм СНА – вредности и врлине за 7. и 8.разред,
- статус педагога,
- закон о уџбеницима....

Извештај Владана Ницовића једногласно је усвојен.



9. Извештај Милана Кецмана са седнице САНУ:
ДДШС је било позвано да присуствује седници САНУ која је одржана 12. 12. 2023. године у 12
часова. У име ДДШС састанку је присуствовао Милан Кецман.
Састанку присуствовали: Академик Владица Цветковић, Александар Бауцал, професор на
Филозофском факултету, Бранислав Ранђеловић, директор Завода за вредновање квалитета
образовања и васпитања, Златко Грушановић, директор Завода за унапређивање образовања и
васпитања, декани наставничких факултета (хемијског, учитељског, филолошког...), представници
Министарства просвете, А. Јовић и И. Радовић и представници синдиката.
Тема скупа је била како решити недостатак наставника у школама и унапредити знања ученика.
С обзиром да су факултети изразили незадовољство знањем које средњошколци носе из школе

када се упишу на факултет, чињеница је и да 80% високошколских установа, факултета није
тражило никакав праг знања за упис на факултет.
Неки од предлога за повећање броја студената који уписују наставничке смерове су били:

- Стипендије студената,
- Смањење администрације у школама,
- Повећање плате просветним радницима (предлог: 30% већа од просечне плате у

републици)
Очекујемо да се ови разговори наставе и Друштво директора школа Србије ће узети учешће у
њима.

10. Састанак са повереником – извештај Милана Кецмана и Милибора Саковића.
У петак, 24. 11. 2023. године, одржан је састанак у просторијама Повереника за информације од јавног
значаја и заштиту података о личности.
Састанку су присуствовали помоћник министра за средње образовање Милош Благојевић, представници
ДДШС Дејан Недић, Милан Кецман и Милибор Саковић и повереник Милан Мариновић.
Тема састанка су велики број захтева које образовне институције добијају за достављање података од
јавног значаја.
На састанку су дефинисане смернице за даља поступања у циљу решавања проблема.
Трајно решење проблема је измена Закона о слободном приступу информацијама од јавног значаја.
ДДШС ће се и у наредном периоду бавити овим проблемом и обратиће се и другим надлежним
министарствима и институцијама са предлозима за решавање.
С обзиром да наведени закон не погађа само школе већ и друге институције, било би делотворније
уколико би се иницијативи за промену закона придружили сви који сматрају да су угрожени применом
овог закона а не само школе.
Пре овог састанка представници ДДШС су се састали са председницом прекршајног суда у
Београду. Чланови Управног одбора су се посебно захвалили поверенику за информације од
јавног значаја, јер су школе почеле да добијају детаљно образложене одговоре у којима су
уважени аргументи школа и разоткривена намера тражилаца информација.

11. Милибор Саковић – извештај о раду Савета за средње стручно образовање и образовање
одраслих:
Током године много се радило на новим програмима рада за одређене профиле и сви су
завршени и усвојени почетком јуна од старне ССООО. До кашњења објављивања у Службеном
гласнику дошло је до процедуралних разлога, ВД министар није имао право да их потпише а нова
министарка је кренула са радом тек средином августа.
Сајт савета је у функцији www.ssooo.gov.rs

12. Текућа питања:
Упутити допис Министарству просвете (помоћницима министра) везано за нови протокол о
поступању приликом дојава о постављеним бомбама који предвиђа, по медијским натписима, да
школе треба да буду укључене обуком запослених за преглед просторија.



Већ на медијске натписе имамо реакције родитеља и запослених да је неозбиљно такво
поступање и да се неће прихватити неадекватан преглед просторија од стране наставника.
Реаговати док протокол није донесен.

Састанак је завршен у 20 часова.

У Београду, 19. децембар 2023. године Записник сачинила:
Оливера Корошец
професор и члан УО ДДШС


